



林崇綏博士

林崇綏博士是護理界的傑出專才，過去三十年來，對本港護理專業和護理教育貢獻良多，亦是公開大學的堅定支持者。

林博士分別在英國皇家護理學院及赫爾大學取得護理管理資格及工商管理碩士學位，並獲澳洲拉籌伯大學頒授榮譽護理學博士銜，她亦是澳洲皇家護理學院院士。

逾四十三年來，林博士透過她的護理專業致力為公眾服務。她在一九九四年至二〇〇八年間出任香港醫院管理局總護理行政經理，亦在不少社區組織擔任不同崗位，包括安老事務委員會成員，及健康維活企業有限公司顧問及董事。

此外，林博士曾在香港理工大學及香港大學擔任客座教授及副教授，將她廣博的護理知識傳承給下一代，同時為不少專業護理協會和工會提供專業意見。她亦是二〇一一年成立的臨時香港護理專科學院的創院院長。

為表彰林博士對護理專業的貢獻，紅十字國際委員會於二〇一三年五月授予林博士護理界最高榮譽的南丁格爾獎章，並由國家主席習近平先生在同年八月於北京舉行的典禮上親自頒授。

憑藉她的專業知識，林博士對公開大學建樹良多。她在二〇〇七年至二〇一三年出任本校校董會成員，並歷任資助及發展基金委員會、忠孝街校舍督導委員會成員，及人力資源委員會主席。此外，她對本校護理課程的發展提供了十分寶貴而重要的意見。

為表揚林崇綏博士對教育及本校所作的貢獻，現恭請校董會主席先生頒授榮譽大學院士銜予林崇綏博士。

Dr Susie Lum Shun-sui

Dr Susie Lum Shun-sui has made illustrious contributions to the nursing profession and to nursing education in Hong Kong over the past 30 years, and she is one of our foremost experts on this subject. She has also been a stalwart supporter of the OUHK in many different respects.

Dr Lum obtained her nursing administration qualification and Master of Business Administration degree from the Royal College of Nursing and the University of Hull in the UK, respectively. She has also been awarded an honorary degree as a Doctor of Nursing by La Trobe University, Australia, and she is a Fellow of the Royal College of Nursing in Australia.

Dr Lum has been devoted to serving the public through nursing for more than 43 years. She was the Chief Manager (Nursing) of the Hong Kong Hospital Authority from 1994 until 2008. She has also taken up numerous other roles in community organizations, including membership of the Elderly Commission, and she is now the Director and Consultant of Salubrity Health Assessment and Resources Enterprise Company Limited.

Moreover, Dr Lum shares her extensive knowledge of nursing education through her positions as an Adjunct Professor or Associate Professor at the Hong Kong Polytechnic University, and the University of Hong Kong, and she advises a number of professional nursing associations and unions. She is the Founding President of the Provisional Hong Kong Academy of Nursing, which was established in 2011.

The International Committee of the Red Cross awarded Dr Lum the 44th Florence Nightingale Medal in May 2013, the most prestigious international award in the nursing profession. The President of China, Mr Xi Jinping, presented the medal to Dr Lum during a ceremony in Beijing in August.

Dr Lum has generously contributed her professional expertise to the OUHK. She was a member of the University Council from 2007 until 2013, as well as a member of the Sponsorship and Development Fund Committee, of the Chung Hau Street Campus Steering Committee, and the Chair of the Human Resources Committee. In addition, her valuable input has been instrumental in the development of the OUHK's nursing programmes.

In recognition of Dr Lum's contributions to education and the University, may I invite the Chairman to present her with the Honorary University Fellowship.